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MISSION STATEMENT

De Fotoacademie leidt op inspirerende wijze een student op tot een bewuste, zelfstandige 
(beroeps)fotograaf in het hogere segment, met een eigen visie en onderscheidend werk.
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INLEIDING 

Om verschillende visies op portretfotografie te laten zien komen hier acht fotografen 
aan het woord die vol overtuiging voor portretfotografie hebben gekozen.
De keuze is gevallen op succesvolle oud-studenten van de Fotoacademie Malou van 
Breevoort, Linelle Deunk, Chantal Heijnen, Rink Hof, Robin de Puy, Mike Roelofs, 
Marieke van der Velden en Manon van der Zwaal.
Aan de hand van een aantal vragen leren we hun beweegredenen, werkwijze, stijl, 
apparatuur en inspiratiebronnen kennen.

WAT IS PORTRETFOTOGRAFIE?

Dit lijkt een makkelijk te beantwoorden vraag, maar in de praktijk is het best lastig. 
Duidelijk is dat het gaat om fotografie van mensen, maar niet alle foto’s van mensen 
vallen onder portretfotografie. Per slot van rekening heb je ook nog modefotografie 
en reclamefotografie waar mensen in voorkomen. En vergeet de journalistieke en 
documentaire fotografie niet. 
Bij portretfotografie is (meestal) sprake van een samenwerking tussen de 
geportretteerde en de fotograaf: beiden werken mee aan het resultaat. Maar je kunt 
aan een foto niet automatisch zien of het een portretfoto is. Want een modefoto 
of een reclamefoto van een model valt eigenlijk niet onder portretfotografie. En 
kan er wel min of meer hetzelfde uitzien. En wat te denken van een foto waarop 
je een wijds landschap ziet waarin een man loopt. Vrijwel iedereen zou dit onder 
landschapsfotografie archiveren, maar als de fotograaf de foto heeft gemaakt met de 
bedoeling een portret te maken van de man dan is het portretfotografie.
En dan is er nog de vraag ‘Moet een portretfoto altijd het karakter van de 
geportretteerde weergeven?’ Een deel van de portretfotografen kiest ervoor de 
geportretteerde als uitgangspunt te nemen, anderen vinden hun eigen stijl belangrijker. 
En er is ook nog het verschil tussen opdrachtfotografie en vrij werk. Bij opdrachtfoto’s 
bepaalt de opdrachtgever vaak wat voor soort portret het moet worden.
Hoe dan ook, portretfotografie is waarschijnlijk de meest beoefende vorm van 
fotografie wereldwijd. 

DE FOTOGRAFEN

Op de pagina’s die volgen maak je nader kennis met de fotografen, zie je hun foto’s en 
krijg je tips om ook zelf met portretfotografie aan de slag te gaan.
De whitepaper is gesplitst in twee delen. In deel 1 komen Chantal, Marieke, Malou 
en Manon aan het woord, in deel 2 Rink, Linelle, Mike en Robin. In deel 2 ook een 
overzicht van de belangrijkste tips.

Hoofdstuk 1 > Portretfotografie > 1.1 Inleiding

1.1

1.2

1.3

1 PORTRETFOTOGRAFIE
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2.1 CHANTAL HEIJNEN

Waarom portretfotografie?
Omdat het voor mij de leukste vorm van fotografie is. Voordat ik als fotograaf ben 
gaan werken heb ik 12 jaar bij VluchtelingenWerk gewerkt en hier ben ik met heel 
verschillende soorten mensen in aanraking gekomen. Mensen zijn mijn drijfveer in de 
fotografie. Hierdoor kom je op een natuurlijke manier bij portretfotografie uit.

Wat is voor jou belangrijk in portretfotografie?
Voor mij is het heel belangrijk dat er een klik ontstaat tussen mij en de gefotografeerde. 
Ik wil graag dat de mensen het gevoel hebben dat ze me kunnen vertrouwen zodat 
mensen zich durven open te stellen en ik de kern van de geportretteerde kan laten zien.

Wat is je werkwijze?
Dat varieert of ik met opdrachtfotografie bezig ben of met het maken van vrij werk. 
In mijn vrije werk wil ik eerst uitgebreid kennis maken met de mensen en kan het 
zelfs voorkomen dat ik de eerste keer helemaal niet aan fotograferen toe kom. In mijn 
opdrachtwerk is dat anders omdat je dan vaak maar 5 of 10 minuten de tijd hebt. Het 

Chantal Heijnen (1976) is 
in 2008 cum laude afgestu-
deerd aan de Fotoacademie.

Prijzen & onderscheidingen:
2008: Photo Academy Award: 
nominatie en twee maal 
categorie winnaar.
2010: Prix ANI (Visa pour 
l’Image Festival: nominatie.
2011: New York Times LENS 
blog publicatie.
2012: BKVB: subsidie voor 
publicatie Ghost Republic 
Somaliland boek.
2012: Dutch Doc Award: 
nominatie longlist.
2013: BKVB: subsidie voor 
project Fela Kuti’s Legacy.

2 INSPIRERENDE VOORBEELDEN

is dan de uitdaging om toch hetzelfde gevoel te krijgen. 
Het is belangrijk dat je heel sociaal bent en makkelijk 
contact kunt maken met heel verschillende mensen.
Daarnaast werk ik eigenlijk altijd op locatie waardoor je 
je moet aanpassen aan de omstandigheden. Bij mijn vrije 
werk zijn de mensen in hun vertrouwde omgeving. Dat 
is belangrijk want de omgeving zegt veel over mensen. 
Door onder andere in een voor de geportretteerde 
vertrouwde omgeving te werken kan er een hoge mate 
van intimiteit te ontstaan. Mensen voelen zich thuis en 
durven zich open te stellen.

Welke apparatuur gebruik je?
Ik gebruik een Canon 5D Mark II met een 1,2/85 mm 
als portretlens en een groothoek 1,4/35 mm. Voor het 
snellere reportagewerk een 24-70 mm zoomlens. Verder 
heb ik een reportageflitser met een paraplu die ik op 
statief zet. Soms, als ik echt de tijd heb om een mooie 
lichtopstelling op te bouwen, neem ik mijn Lumedyne 
flitsset mee.
De eerste paar foto’s gebruik ik om via het display het 
licht te controleren. Is dat OK dan kan ik me daarna 
volledig op de gezichtsuitdrukking concentreren.

Wat zijn je inspiratiebronnen?
Mijn inspiratie komt voor een groot deel uit New York. 

http://www.chantalheijnen.com/home/
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Dat is ook de reden geweest dat ik ooit de stap heb genomen om in New York te gaan 
wonen. De stad bruist van de energie en door de diversiteit in mensen. Daarnaast haal 
ik veel inspiratie uit het lezen van blogs, kranten, magazines, gewoon het bijhouden 
van de wereldse dingen. Verder natuurlijk ook musea en exposities: met mijn perskaart 
kan ik heerlijk alle tentoonstellingen bezoeken en in New York zit je wat dat betreft 
eerste rang.

Wat is je beste foto?
Ik weet niet of er zoiets bestaat als ‘beste foto’. Het is ook heel tijdgebonden. Wat voor 
mij op dit moment mijn meest dierbare foto is een foto die ik gemaakt heb van Gil, 
dit is de man waarbij ik zes jaar in huis heb gewoond en die ook een centrale figuur is 
in mijn Bronx project. Ik heb de foto vorig jaar gemaakt toen ik een dag werd gevolgd 
door twee documentairemakers. Ik heb hem gefotografeerd in de gang bij bestaand 
licht. De foto is mij mede dierbaar omdat we net hebben gehoord dat hij kanker heeft 
en we niet weten hoelang we hem nog in ons midden zullen hebben.

Wat is kenmerkend voor jouw stijl?
Ik hou heel erg van sfeer en weinig licht. Ik hou van een donkere atmosfeer. Voor mij 
is een foto pas geslaagd als ook het licht meewerkt. Ik fotografeer vaak mensen met een 
donkere huid en dan is het heel prettig om met de reportageflitser nog net even een 
extra licht te hebben, voor de glans op de huid en een sprankeling in het oog.

Wie zijn je opdrachtgevers?
Mijn opdrachtgevers in de afgelopen vijf jaar zijn vrijwel alleen Europese bladen 
geweest omdat ik met mijn visum niet voor Amerikaanse media mocht werken. Ik 
heb veel gewerkt voor NRC, NRC Next, de Volkskrant, Vrij Nederland, De Groene 
Amsterdammer, De Standaard, De Tijd, De Morgen, Stern Magazine en sinds kort 
ook de New York Times. Daarnaast besteed ik veel tijd aan mijn eigen projecten. 
Zo ben ik in de afgelopen jaren twee keer afgereisd naar Somaliland, een gebied in 
Somalië dat onafhankelijk is, maar niet erkend wordt door de Verenigde Naties. Via 
mijn werk bij VluchtelingenWerk ben ik bevriend geraakt met Fatma die daar geboren 
en getogen is en met haar ben ik daar twee keer een maand portretten gaan maken. 
Daarvan heb ik een boek uitgegeven in een zeer kleine oplage, helemaal in eigen beheer 
gemaakt, met behulp van Simone van Wijk, die het prachtig heeft ontworpen. Dankzij 
een publicatiesubsidie van het Mondriaanfonds kon het ook daadwerkelijk gerealiseerd 
worden. Elk boek bestaat uit 20 originele kranten uit Somaliland aangevuld met 
kleurenfoto’s en tekst. De krant in Somaliland heeft 20 dagen lang een foto van mij op 
de voorpagina geplubliceerd en deze kranten vormen samen het hart van het boek. Ik 
ben heel blij met het resultaat en ik heb er ook een expositie mee gehad in Lagos op het 
Lagos Fotofestival. Toen ik in Nigeria was ben ik een nieuw project begonnen en wel 
over Fela Kuti, een activist die opkwam voor de zwakkeren in de samenleving en er 27 
vrouwen op na hield. Ik ben op zoek gegaan naar de nalatenschap van Fela in Nigeria 
en de Verenigde Staten, door twee generaties vrouwen te portretteren door middel 
van fotografie en video: de eerste generatie in Nigeria en de VS die Fela van dichtbij 
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heeft meegemaakt en de tweede generatie die enkel de legende kent. Ik heb samen 
gewerkt met Bami Adedoyin, een kunstenares uit New York City van Nigeriaanse 
afkomst. Bami heeft de video en fotografie portretten bewerkt door ze met de hand te 
beschilderen met Afrikaanse motieven zoals deze gebruikt werden door de Queens van 
Fela. Deze multimedia tentoonstelling heeft op het Fotofestival Naarden gehangen. 
Nu ben ik in gesprek met enkele galeries in New York om het daar ook tentoon te 
stellen. Voor dit project heb ik een werksubsidie ontvangen van het Mondriaanfonds. 
Daarnaast ben ik steeds aan mijn afstudeerproject, mijn Bronxites project, blijven 
werken, dat loopt nu ruim zes jaar. In november (2014) ga ik samen met Alex Webb en 
Rebecca Norris Webb werken aan de edit voor het Bronx boek.

Hoe is het traject gegaan na de Fotoacademie?
Ik ben in mei 2008 afgestudeerd en we zijn in september naar New York verhuisd. 
In de zomer direct na mijn afstuderen ben ik langs redacties gegaan met mijn 
afstudeerportfolio, dat gelukkig heel goed werd ontvangen waardoor men bereid 
was mij opdrachten te geven in New York. In New York ben ik anderhalf jaar gaan 
assisteren bij Dana Lixenberg, wat heel erg leerzaam was, omdat je dan precies ziet hoe 
het er in de praktijk aan toe gaat. Ik kreeg regelmatig opdrachten van Europese bladen 
en kranten. Belangrijk is om alle contacten goed te onderhouden. Dat kan persoonlijk 
door langs te gaan bij de redacties maar ook Facebook is hiervoor een handig 
hulpmiddel. Tevens geef ik les bij het ICP (International Center of Photography).
Daarnaast heb ik een heel fijne opdrachtgever gevonden in het Nederlandse Consulaat 
in New York. Mijn eerste opdracht was in 2009: ik werd gevraagd om de persoonlijke 
fotograaf te zijn voor Prins Willem Alexander en Prinses Maxima tijdens de viering 
van New York 400 week. Dat was heel bijzonder om te doen. Sinds die tijd fotografeer 
regelmatig voor het Consulaat en zo kwam twee jaar geleden de vraag of ik de 
huisfotograaf voor Premier Rutte wilde zijn tijdens zijn bezoek aan Obama in het Witte 
Huis. Dat zijn ervaringen die je nooit meer vergeet. 

Heb je misschien nog tips?
Hou vooral ook een goed contact met je collega fotografen. Ik merk dat er in 
Nederland een angst is om dingen met elkaar te delen, terwijl in Amerika fotografen 
juist heel veel informatie en kennis met elkaar delen. Dat is echt een verademing.
Doe alleen dingen waar je volledig achter staat.
Doe mee aan portfolioreviews, ook als je daarvoor moet betalen. Zie het als een 
investering in je bedrijf: van goede portfolioreviews krijg je ook ontzettend veel terug.
Zorg dat je een goed netwerk opbouwt en zorg dat je regelmatig contact houdt en laat 
weten waar je mee bezig bent. En zorg dat je ook mensen in je netwerk hebt die je bij 
projecten kunnen helpen, zoals grafisch ontwerpers, uitgevers, etc.
Investeer in een mooi portfolio. Zelfs in het digitale tijdperk wordt een map met 
perfecte prints zeer gewaardeerd en daardoor veel beter onthouden.
Zorg dat je goed op de hoogte bent van de prijzen in de markt en zorg dat je die prijzen 
ook hanteert en ga niet onder prijs werken.
En geniet vooral ook van het bijzonder mooie vak! 

Hoofdstuk 2 > Inspirerende voorbeelden > 2.1 Chantal Heijnen
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2.5

Hoofdstuk 2 > Inspirerende voorbeelden > 2.5 Marieke van der Velden

MARIEKE VAN DER VELDEN

Waarom portretfotografie?
Bij mij is het vooral een combinatie tussen portret en documentair. 
Portret geeft me de kans om heel dicht bij mensen te komen en met mensen in gesprek 
te komen. 

Wat is voor jou belangrijk in portretfotografie?
Dat je de geportretteerde helemaal in zijn/haar waarde laat. Ik vind het belangrijk 
dat de persoon ook zelf blij is met de foto. En ik wil heel graag dat de essentie van de 
persoon in de foto zichtbaar is.

Wat is je werkwijze?
Ik kijk vaak wel eerst op internet wie ik ga fotograferen, zodat ik een beeld heb van wie 
het is en wat hij of zij gedaan heeft.
Ik bouw graag een foto op: de goede plek zoeken, statief opzetten. En ik wil graag 
weten wat voor iemand het is, dat is voor mij het uitgangspunt. 
Als ik een afspraak heb ben ik zelf ruim van tevoren aanwezig en ga ik in de directe 
omgeving op zoek naar geschikte plekken om te fotograferen. Als er binnen een goede 
plek is dan gebruik ik die, de buitenplekken houd ik als reserve.
Ik heb altijd twee Elinchrom flitsers met een softbox (van 40 x 40 cm) bij me en ik zet 
eerst de flitsset op zodat alles klaar staat voordat ik de persoon ontmoet.

Marieke van der Velden 
(1974) is in 2000 afgestu-
deerd aan de Fotoacademie.

Prijzen & onderscheidingen:
2010: Hollands Diep prijs. 
2011: Zilveren Camera: 
derde prijs Kunst, Cultuur 
en Entertainment Serie.
2012: Dutch Doc longlist.
2012: PANL Award winnaar.
2014: Dutch Doc longlist.
2013: Zilveren Camera: 
eerste prijs Buitenland 
Serie.
2014: Zilveren Camera: 
derde prijs Buitenland 
Serie.

Welke apparatuur gebruik je?
Canon 5D Mark III en Hasselblad (sinds een jaar 
digitaal, daarvoor gewoon met film, wat echt top was, 
maar ook onhandig op reis want je moet dan met je 
films door de X-ray heen en vaak is het heel warm in de 
gebieden waar ik heen ga en dan was ik bang dat m’n 
foto’s zouden mislukken; ik ben wel heel blij met de 
digitale). Ik heb gekozen voor de H31, die heeft voor mij  
genoeg resolutie, en daarbij heb ik twee lenzen: 50 mm 
groothoek en 80 mm standaard. De groothoek heb 
ik regelmatig nodig als ik in een kleine ruimte moet 
werken. De 80 mm vind ik het prettigst. Voor portret 
gebruik ik de Hasselblad, reportages en filmen doe ik 
met de Canon. 
Ik gebruik geen lichtmeter meer, ik kijk op het display 
naar het beeld en corrigeer dan desgewenst de belichting.
Bij de Canon heb ik 24 mm, 50 mm en 85 mm. En 
daarnaast heb ik nog een zoomlens 70-210 mm. Die 
gebruik ik heel soms als ik het even niet meer weet: dan 
houd ik het hoofd van de persoon scherp en zoom ik 
maximaal zodat de omgeving onscherp is.

http://www.mariekevandervelden.com
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Wat zijn je inspiratiebronnen? 
Mensen die met een serie een heel goed verhaal kunnen vertellen. Zoals het Sochi 
Project van Rob Hornstra. Maar ook de bijzondere zienswijze en werkwijze van de in 
Libië overleden fotograaf Tim Hetherington. En natuurlijk de portretten van Diane 
Arbus, Mary Ellen Mark, Alessandra Sanguinetti en Rineke Dijkstra, die blijven me 
inspireren. Daarnaast kom je ook veel tegen op het internet; ik zet interessante sites in 
m’n bladwijzers en dan kijk ik daar regelmatig naar. En op die manier bekijk ik meteen 
de sterke en zwakke punten van verschillende websites. En natuurlijk Facebook.
En ik zet screenshots van goede beelden in een mapje op het bureaublad en af en toe 
kijk ik daar dan naar.

Wat is je beste foto?
Dat is moeilijk. Ik denk eigenlijk veel meer in series.
Ik heb ooit heel lang een eigen foto gehad als persoonlijke inspiratiebron. Die heeft ook 
nog op de expositie van de Fotoacademie op Fotofestival Naarden gehangen. Dat was 
een foto van een travestiet op een terrasje in Parijs en op de achtergrond zitten allemaal 
mannen die naar dat glanzende haar kijken, maar als kijker denk je ‘waar kijk ik nu 
precies naar, is dit nu een man of een vrouw?’. Dat vond ik heel lang een sterk beeld, 
door de vorm van het stoeltje op de voorgrond, die vrouw in haar eigen wereld, het 
was voor mij een voorbeeld hoe je mensen in hun kracht kunt fotograferen. Wat later 
werd mijn favoriete foto de foto van Cornelise, een vrouw met een hoofddoekje op het 
strand. En nu zou ik, denk ik, kiezen voor het steigerende paard. Maar bij zo’n foto 
krijg je de ingrediënten voor een goede foto ook bijna cadeau: een mooie man op een 
wit steigerend paard op een strandje in Afghanistan. 
En dan wordt het spannend, want je weet dat je de goede ingredienten hebt, maar je 
weet nog niet of je ook het goede moment pakt of dat je precies op de goede plek bent. 
Alles moet bij elkaar komen in een halve seconde. Dat is altijd heel spannend. Er was 
ooit een fotograaf (tijdens de World Press Photo Masterclass) die tegen me zei: een 
goede fotograaf loopt 2 seconden voor op de tijd. Die ziet wat er gaat gebeuren. Als je 
pas op het goede moment gaat kijken ben je altijd te laat. Dat was een van de beste tips 
die ik ooit kreeg. Hoe je dat voor elkaar krijgt? Door heel veel te trainen. Dus door heel 
veel te fotograferen.

Wat is kenmerkend voor jouw stijl?
Ik denk echtheid. Opdrachtgevers willen ook dat ik de mensen ècht fotografeer. Zoals 
bij de opdracht voor Beter Horen. Daar moest ik klanten van Beter Horen, en dus geen 
modellen, fotograferen. Gewoon bij hen thuis of een plek die ze zelf fijn vonden. Geen 
styling, geen visagie, geen compleet uitgelichte ruimte. 
Daarbij vind ik ook elk mens interessant, dus er is voor mij ook altijd een invalshoek.

Wie zijn je opdrachtgevers?
Nationale Politie, Beter Horen, Eneco, ING, Aids Fonds, UNICEF, Ministerie van 
Buitenlandse Zaken, Schiphol Airport, Volkskrant Magazine, KLM Air Cares, Opzij, 
FHV BBDO, etc.
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Daarnaast heb ik eigen projecten die ik dan later gepubliceerd worden, zoals de series 
Baghdad Today (Irak, 2011), A Monday in Kabul (Afghanistan, 2013), Das Paradies 
(Oostenrijk, 2014) en mijn serie over zwembaden waar ik al jaren aan werk.
In Irak heb ik gewerkt met een ervaren journaliste, Paulien Bakker, en was onze 
vraag aan de mensen heel simpel: ‘Hoe gaat het met je?’. Hier is een heel groot 
project uit gekomen wat nu nog steeds voortduurt want Paulien is  de mensen die 
we geportretteerd hebben drie jaar gaan volgen. Zo’n project is best kostbaar en je 
investeert dit helemaal zelf, dus dat is best wel een risico. Maar hiermee is het wel 
gelukt om veel op internationale blogs te publiceren, zoals LENS Blog van de New 
York Times. Deze bestempelde toen onze serie als de meest indrukwekkende serie die 
ze over Irak hadden gezien sinds 2003. 
Omdat deze eigen projecten een goede weg zijn naar internationale publicaties heb ik 
besloten om ieder jaar een eigen project te doen. In 2013 ben ik naar Kabul gegaan en 
vroeg ik de mensen naar hun favoriete plek. Ook dit project is internationaal veelvuldig 
gepubliceerd. 
Ik richt me overigens nu nog niet op exposities of boeken. Ik geloof meer in goede 
blogs omdat dan jouw serie en jouw zienswijze toegankelijk wordt voor de hele wereld. 
Daarnaast heb je met blogs internationale exposure en een grote groep mensen die 
je werk ziet. En publicaties, zoals in Volkskrant Magazine. Je publiceert eerst in 
Nederland en daarna ga je op zoek naar een internationale publicatie. Ik ben heel 
selectief waar ik mijn eerste internationale publicatie wil hebben. 

Hoe is het traject gegaan na de Fotoacademie?
Rustig maar prettig. Dat bedoel ik heel positief. Ik ben eerst drie jaar gaan assisteren, 
bij Jan Zwart en Barend van Herpe. Bij Barend was dat vooral in de studio wat 
eigenlijk helemaal niet mijn ding is (maar wel heel leerzaam) en bij Jan Zwart heb ik 
onder andere geleerd heel goed op het licht te letten. Dan stonden we vaak te wachten 
tot de zon precies goed stond. En ik had ook nog wat bijbaantjes. 
Na zo’n drie à vier jaar kon ik me helemaal bedruipen met fotografie en daarna is het 
bergopwaarts gegaan. Dat ging overigens niet vanzelf want ik ben op alle redacties 
geweest met mijn werk. En dat ook steeds opnieuw. En je moet je daarin steeds weer 
vernieuwen, de markt verandert continu.
Ik heb heel erg veel aan de Fotoacademie gehad. Ik woonde toen nog in Brabant 
(ik was nog heel bleu) en elke week moest ik dan naar Amsterdam toe en kwam ik 
in een heel andere wereld, en dat dan drie jaar lang. Dat proces waarbij je wordt 
ondergedompeld in een wereld vol fotografie had ik echt nodig. Het zorgde ervoor dat 
ik verder kwam en dat ik een wereld ontdekte waarin ik mezelf tot in het oneindige 
mag blijven ontwikkelen.

Heb je misschien nog tips?
Blijf geduldig, geloof in jezelf en blijf hard werken.
Maak een mapje op je bureaublad en als je een interessant beeld tegenkomt: zet het erin 
en kijk het regelmatig terug.
Probeer onderscheidend te zijn.
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2.3 MALOU VAN BREEVOORT & MANON VAN DER ZWAAL

Jullie vormen samen NO CANDY. Waarom?
NO CANDY bestaat sinds begin 2012. We waren al vriendinnen en we zijn samen 
gegaan omdat we merkten dat onze creativiteit door met elkaar te werken een enorme 
boost kreeg. En we wilden gaan filmen. En de samenwerking en het plezier bij het 
filmen was zo goed dat we besloten ook met fotografie samen verder te gaan. En 
dat betekende tevens een geheel nieuwe invulling van onze fotografie. En samen 
opdrachten doen is ook veel leuker, zelfs bij betrekkelijk saaie opdrachten hebben we 
toch veel lol en dat komt ook het resultaat ten goede.

Waarom portretfotografie?
We zijn allebei mensen-mensen. We vinden het fijn om met mensen om te gaan. 
Malou het liefst op locatie, Manon liever in de studio. Overigens vinden we lifestyle 
en reclame ook leuk, het is niet alleen portret. En met portretfotografie kom je bij de 
leukste mensen thuis.
Portretfotografie kun je trouwens wel heel breed invullen, feitelijk voelen we ons meer 
conceptueel fotografen. Manon: “Als je me dit voor NO CANDY had gevraagd had 
ik me beslist portretfotograaf genoemd, maar sinds NO CANDY is het conceptuele 
aspect ook belangrijk geworden. Toen ik naar de Fotocademie ging was ik iets heel 
anders van plan: ik wilde journalistiek, documentair oorlogsfotograaf worden. Maar 
in het eerste jaar maakte ik alleen maar zelfportretten en dankzij de docent heb ik dat 

omgebogen naar portretten van anderen. En eigenlijk 
was het met andere mensen zelfs nog veel leuker.”

Wat is voor jullie belangrijk in portretfotografie?
Manon: “Voor mij is het belangrijk dat de 
geportretteerde blij is met het resultaat. Ik wil ook graag 
de ‘echte’ persoon laten zien.” Malou: “Voor mij is het 
verhaal het belangrijkste. De persoon moet zich op z’n 
gemak voelen en z’n ziel bloot durven geven en zo wil ik 
het echte verhaal vertellen.”
Sinds NO CANDY durven we ook meer en durven we 
aan de foto’s ook een conceptuele laag toe te voegen. 
Bijvoorbeeld de foto’s voor Volkskrant Magazine. Echt 
een heel traject en veel werk, maar als je dan het resultaat 
ziet zijn we zelf verrast. En tijdens het proces vul je elkaar 
ook steeds aan.

Wat is jullie werkwijze?
We werken zelfs zo samen dat we niet eens weten wie de 
foto heeft gemaakt: we werken samen met 1 camera en in 
feite maakt het ook niet uit, het gaat om het proces en de 
ideeën. En bij de eindselectie zijn we het meestal ook eens 

NO CANDY (2012)

Prijzen & onderscheidingen:
2013: Berlin Short Film 
Festival: shortlist.
2014: Ningbo/ China Short 
Film Festival: shortlist.
2014: Prix de Paris: 2x 
Silver + 1x Bronze + 3x 
honorable mention.

http://www.nocandy.eu/home
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welke het moet worden.
Allereerst willen we het interview lezen, dat is echt belangrijk voor ons. We 
markeren passages en trefwoorden en verwerken die in de foto. En we zoeken 
achtergrondinformatie over de persoon die we gaan fotograferen. Bij veel opdrachten 
gaan we achteraf nog van alles doen met de foto’s. Soms past dat niet, zoals bij de 
Playboy, daar is het het blad niet naar. Maar dan bedenken we wel een interessant 
concept dat we dan fotografisch uitwerken. 

Welke apparatuur gebruiken je?
Canon 5D Mark III met een 50 mm en een 16-35 mm. En Profoto en Elinchrom 
flitsers. We flitsen eigenlijk altijd. Bijna altijd met de softbox, dan wel als invulling, 
dan wel als hoofdlicht. We gebruiken de camera nooit op automaat, altijd met 
handinstelling. En lichtmeten doen we of met een losse lichtmeter (Malou) of helemaal 
niet en dan corrigeren we vanaf het resultaat op het display (Manon).

Wat zijn je inspiratiebronnen?
Elkaar!
We halen inspiratie van internet, schilderkunst, street art, etc. Vroeger keek je veel 
meer naar andere fotografen, maar dat doen we vrijwel niet meer. Nu kom je veel 
dingen tegen op internet en die zetten we in een mapje ‘inspiratie’. En daar ga je dan af 
en toe doorheen.

Wat is je beste foto?
Die moet nog gemaakt worden. Dit is de moeilijkste vraag die je een fotograaf kunt 
stellen. Als je denkt dat je je mooiste foto hebt gemaakt kun je eigenlijk wel stoppen. 
En je beste foto ga je gewoon ook nooit schieten.
Een beeld waar we wel heel trots op zijn is bijvoorbeeld de foto van Robert Moszkowicz 
(de broer van Bram). Hij was ook advocaat en hij is op het verkeerde pad terecht 
gekomen. De foto die we hadden gemaakt hebben we door de schredder gehaald en 
daarna de reepjes weer netjes naast elkaar gelegd en dat was dan het uiteindelijke beeld. 
De fotoredactie van Volkskrant Magazine was super enthousiast en heeft hem meteen 
op de cover geplaatst. Dan komen interview en concept heel mooi samen. En ook de 
andere beelden uit die serie (zoals de foto met het zwart-witte balkje) passen heel goed; 
samen is het een sterk geheel.
Zo zijn we ook heel blij met de foto van Atilay Uslu, de oprichter van Corendon, ook 
een opdracht voor Volkskrant Magazine. In het artikel gaf hij aan dat hij het iets 
rustiger aan wilde doen, van 800 uur per week naar 600 uur per week, en daarom 
hebben we twee foto’s van hem gemaakt: eenmaal de zakenman en eenmaal de leasure 
man. Die hebben we gescheurd en over elkaar heen gelegd zodat je de man achter de 
zakenman kunt zien. Zo zijn we ook begonnen met de kleine gifjes waarmee we nu 
redelijk bekend worden, waarin we stap voor stap het scheuren vastleggen zodat het een 
filmpje wordt. En ook dat is door Volkskrant Magazine meteen op hun site gezet.
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Malou van Breevoort (1974) 
is in 2003 afgestudeerd 
aan de Fotoacademie.

Prijzen & onderscheidingen:
2002: PANL #11: 2x nominatie.
2004: Photo Academy Award: 
2x categoriewinnaar.
2006: Prix de Paris: 2x 
eervolle vermelding.
2007: Lucie Awards: 2x 
eervolle vermelding.
2008: San Accent Award: 
Propaganda & Camp One.
2009: AOP: open shortlist.
2010: Lucie Awards: 4x 
eervolle vermelding.
2011: PANL #20: nominatie.

Manon van der Zwaal (1977) 
is in 2004 afgestudeerd 
aan de Fotoacademie.

Prijzen & onderscheidingen:
2003: Photo Academy Award:
Silver.
2004: PANL #13: Merit.
2004: Photo Academy Award: 
nominatie.
2005: PANL #14: Best of 
Members.
2006: London Photographic 
Association: Highly Recom-
mended.
2007: PANL #16: Merit.
2007: Lucie Awards: eervol-
le vermelding.
2008: Lucie Awards: eervol-
le vermelding.
2008: PV3 Prix de la Photo-
graphie: eervolle vermel-
ding.
2009: PANL #18: nominatie.
2009: Sony World Photo-
graphy Awards: shortlist.
2010: Lucie Awards: eervol-
le vermelding.

http://www.malouphoto.com
http://www.manonvanderzwaal.com
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Wat is kenmerkend voor jullie stijl?
We willen wat extra’s doen met fotografie, we willen er iets aan toevoegen. We 
gebruiken fotografie om het conceptueel naar een hoger plan te tillen. Zoals 
bijvoobeeld de gifjes. We zijn niet alleen fotograaf, of alleen filmer, we gebruiken het 
medium van stilstaand en bewegend beeld op een nieuwe manier. En dat maakt het 
leuk en spannend en het zorgt er ook voor dat de opdrachtgevers nu naar ons toekomen 
in plaats van dat we met onze mappen naar hun toe moeten. Ze willen specifiek NO 
CANDY vanwege het hele pakket. Zo hebben we ook een heel grote opdracht gekregen 
van een reclamebureau dat ons werk in Volkskrant Magazine had gezien.

Wie zijn jullie opdrachtgevers?
Volkskrant en Volkskrant Magazine, Playboy, Quote, Zuiderlicht, ACHTUNG!, 
Eneco, Praxis, Brightlands, Philips, Nuon, UMC, Movember, Appelsap, Rabobank, 
Cosmopolitan, McCann, Curiosity.
Daarnaast doen we ook eigen projecten, zoals Cloggies waarbij we geïnspireerd waren 
door een nieuwsbericht dat de Ghanese koning 10.000 paar klompen had besteld in 
een klein plaatsje in Friesland. We hebben daar een mockumentary van 4 minuten over 
gemaakt, waarbij we ons voorstelden hoe zo’n dorp door zo’n bestelling helemaal op 
z’n kop komt te staan. En het is goed ontvangen want nu staan we op de shortlist in 
Berlijn en in China.
Maar helaas komen we nauwelijks aan eigen projecten toe omdat we het gewoon heel 
erg druk hebben. En daarbij kunnen we onze creativiteit ook heel goed kwijt in ons 
opdrachtwerk.

Hoe is het traject gegaan na de Fotoacademie?
Vrij makkelijk. 
Malou: “Ik had in het derde jaar al een expositie in New York en na m’n eindexamen 
heb ik twee grote exposities gehad en daardoor kwam ik vrij makkelijk bij mensen 
binnen. Ik had meteen al Playboy en Quote en Red.”
Manon: “Ik had in m’n laatste jaar al een agent (Par 31), daar kreeg ik zoveel 
opdrachten van dat ik meteen van m’n fotografie kon leven.”

Hebben jullie misschien nog tips?
Ga assisteren! Het is een heel goed leermoment. In de praktijk leer je omgaan met 
opdrachtgevers en de aanloop naar een opdracht toe en de afwikkeling van een 
opdracht.
Je moet 24 uur per dag ermee bezig zijn, je moet er zelf achteraan gaan. Opdrachten 
komen zeker niet vanzelf naar je toe. En de gunfactor is belangrijk, mensen moeten je 
aardig vinden anders krijg je de opdracht niet.
Durf! 
Doe mee met wedstrijden, zoals SO en Zilveren Camera.
Bouw je netwerk op, al tijdens je studie. ‘You gotta be in it to win it!’
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INSPIRATIE DOOR DE FOTOACADEMIE

We hopen dat deze whitepaper van de Fotoacademie je helpt om een nóg betere 
fotograaf te worden. Want dat is wat wij doen: ambitieuze fotografen opleiden tot  
Prijswinnende Topfotografen.

Ben je klaar voor de volgende stap in je ontwikkeling?

De Fotoacademie biedt een breed scala aan creatieve vakopleidingen op topniveau. Of 
je nu verder wilt in autonoom werk, portretten, reportages, mode, sport of journalistiek. 
Op onze academie kies je zélf de route die jij wilt bewandelen.

Maar let op: onze toonaangevende opleidingen zijn niet voor iedereen weggelegd. 
Alleen de mensen die de beste in hun vakgebied willen worden zijn op hun plek bij de 
Fotoacademie.

Meer weten over onze programma’s? 
Ga nu naar www.fotoacademie.nl en download de brochure!

the influence  
of photographers
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http://www.fotoacademie.nl/download-brochure-fotoacademie
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